

# Werksstudent/Intern (w/m) im Bereich Produktmanagement

Es ist der Wunsch etwas zu verändern, der dich antreibt. Die Möglichkeit, ein Produkt mitzugestalten, das den Energiemarkt revolutionieren wird. Genau dafür brauchen wir dich! Wir suchen Mitarbeiter, die ihre Energie in die Produktentwicklung einbringen und ihre Freiräume verantwortungsvoll gestalten. Professionell und neugierig auf die nächste Herausforderung, die nächste Innovation. Du willst in einem innovativen Startup neben deinem Studium etwas bewegen? Dann verstärke unser internationales Team für mindestens 1 Jahr in Essen als

## Werkstudent/intern im Produkt Management (m/w)

Kaffeekochen war einmal. Du bist voll ins Team integriert und unterstützt das Produktmanagement bei der Entwicklung neuer Produkte. Du hilfst bei der Weiterentwicklung des Business Modells, bringst deine Ideen mit ein und treibst die Umsetzung und Entwicklung voran. In den 15 - 20 Stunden, die du pro Woche bei uns arbeitest, sind wir von dir begeistert und du bereitest dich ideal auf den Berufseinstieg vor. Und dass es in den Semesterferien ein paar Stunden mehr sein dürfen, ist für beide Seiten ein echtes Plus.

Du studierst Wirtschaftswissenschaften, Ingenieurwissenschaften, Informatik oder Geisteswissenschaften und hast idealerweise bereits erste Erfahrungen in der Produktentwicklung oder Energiewirtschaft gesammelt. Business Model Canvas, MVP und Scrum sind keine böhmischen Dörfer für dich. Du erkennst die Bedürfnisse unserer Kunden und bietest ihnen Produkte, die darauf eingehen. Du übernimmst selbstständig Aufgaben und arbeitest gerne in unserem internationalen Team zusammen. Englisch in Wort und Schrift sind für die selbstverständlich. Interessiert? Schreib uns eine Email an [jobs@conjoule.com](mailto:jobs@conjoule.com)

## Über Conjoule

Die Conjoule GmbH ist ein Venture Capital gefördertes Start-Up-Unternehmen, das den dezentralen Energiemarktplatz der Zukunft aufbaut, auf dem alle Beteiligten Strom und Flexibilität ohne traditionelle Zwischenhändler untereinander handeln können. Wir bauen neue digitale Geschäftsmodelle auf, welche die Interaktionen zwischen den Energiemarktteilnehmern grundlegend neu gestalten. Unser erstes Produkt, das sich derzeit in Pilotversuchen befindet, ermöglicht es Privathaushalten mit Photovoltaikanlagen, ihren überschüssigen Strom an lokale Verbraucher auf unserer blockchain-fähigen Plattform zu verkaufen. Die Plattform ermöglicht Kleinanlagen den Marktzugang zur Vermarktung von Energie, Kapazität und Flexibilität. Zu unseren Investoren gehören zwei der weltweit führenden Energieversorger - innogy mit dem Innovation Hub und Tokyo Electric Power Company Holdings, Inc. Weitere Informationen finden Sie unter [www.conjoule.com](http://www.conjoule.com)

# Energy Product Management intern/ Werksstudent at Conjoule

Conjoule is a venture capital backed start-up founded to create a whole new digital approach to how we exchange green and local energy. We believe the future of energy is shared, and we are here to build it, using pioneering technology like blockchain and community-centred models.

## The Internship Assignment

As an intern for Conjoule you will acquire insights on the nascent decentralized renewable energy market. During your internship you will build hands-on experience of product management, customer-insight, business development, technical, and financial frameworks of energy infrastructures projects. You will work in an exciting fast-paced, multicultural and cross-functional environment of a fast growing start-up

## Tasks and learning goals

- Support the Energy Products Team in preparing and launching new products and increasing value to our customers (creation of Minimum-viable-product, unique selling proposition, Business model canvas, concise sales proposals, costs and revenue streams calculations, technical specifications, technical layouts, etc)
- Assist our product owner and project teams in organizing and managing the development of new features
- Manage Conjoule strategy and portfolio developments within the projects with a strong focus on customer expectations
- Responsible for development of business in respective project, piloting product and operations and implementation into operational business
- Follow up and influence market and regulatory developments, participating to the relevant business organizations and associations
- Conduct and permanently reassess Conjoule business models to match the market moves
- Interact with other Conjoule initiatives and team members to share and exchange internal knowledge
- Think ahead and anticipate the future Conjoule developments to support the customer needs and requirements

## Requirements

- Studying towards a Bachelor's or Master's degree (engineering, science, business related field is preferred).
- Fluency in German and English (Excellent writing and verbal skill)
- Ability to prioritize and manage multiple tasks and workstreams in parallel.
- A pro-active and creative approach to problem solving
- The ability to interact and operate effectively within an international, highly flexible, multidisciplinary team structure.
- Good command of MS Word, Excel, and PowerPoint.

### **Bonus points if you have...**

- Previous experience with project management activities
- Previous experience in an energy related internship
- Knowledge of energy infrastructures markets
- A passion for blockchain and/or renewable energies

### **Conjoule offers...**

- Start-up environment with a fast learning approach
- The chance to change the future of energy
- An international team of dreamers and pastry lovers
- Open post-modernist office and snack bar
- Our famous beer pub Wednesdays´

### **Who we are...**

Conjoule GmbH is a venture capital backed start-up that is building the decentralised energy marketplace of the future where all participants are able to transact electricity and flexibility amongst each other as peers without the need for traditional intermediaries.

We are building disruptive new digital business models that fundamentally redesign the way that energy market participants interact with each other. Our first product, which is currently in pilot testing, enables residential solar photovoltaic owners to sell their excess electricity to local consumers on our blockchain-enabled platform. The platform will provide market access for grid edge assets to market energy, capacity and flexibility.

Our investors include two of the world's leading utilities –innogy with its Innovation Hub and Tokyo Electric Power Company Holdings, Inc. (TEPCO).

Want to join us? Email [jobs@conjoule.com](mailto:jobs@conjoule.com) with the Subject Line. "Energy Product Management intern" at Conjoule." Please include your cover letter and resume.